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اخبار ویژه ...

 

سرویس سیاســی-عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام از بازنگری در سیاست های کلی اصل 
۴۴ قانون اساســی در این نهاد خبر داد که با هدف 
روزآمدســازی قوانین و مقررات کشــور صورت 
گرفته است. »محمدرضا باهنر« ضمن تشریح شرایط 
سیاســی و اقتصادی کشور، بر به روزرسانی قوانین 
و مقررات در کشــور تاکید کرد و یکی از مصادیق 
آن را روزآمدســازی قانون اساسی برشمرد که نیاز 
اســت با توجه به شرایط کشور بازنگری شود. وی 
ادامه داد: حتی در سیاســت های کلی نیز در مواردی 

نیاز به بازبینی مقررات اســت و از این رو بازنگری 
سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی در مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام آغاز شــده است. رهبر 
معظم انقاب اســامی خرداد ۱۳۸۴ سیاست های 
کلی اصل ۴۴ قانون اساسی را که در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام تهیه شده بود، اباغ کردند؛ این اقدام 
با اهدافی چون شتاب بخشیدن به رشد اقتصاد ملی، 
گسترش مالکیت در سطح عموم مردم به منظور تأمین 
عدالت اجتماعی، ارتقاء کارآیی بنگاههای اقتصادی، 
و بهره وری منابع مادی و انسانی و فناوری، افزایش 
رقابت پذیری در اقتصاد ملی، افزایش سهم بخشهای 
خصوصی و تعاونی در اقتصاد ملی، کاستن از بار مالی 
و مدیریتی دولــت در تصدی فعالیتهای اقتصادی، 
افزایش سطح عمومی اشتغال و تشویق اقشار مردم 
به پس انداز و سرمایه گذاری و بهبود درآمد خانوارها 
صورت گرفت. با وجود هدف گذاری های صورت 
گرفته در اباغ این سیاست ها، عملکرد دولت ها در 

۱۷ سال گذشته در خصوص اجرای سیاست های 
کلی اصل ۴۴ قانون اساسی نشان می دهد که به دلیل 
ضعف در اجرا یا اجرای ناقص آن، به اهداف مورد 
نظر دست نیافته است؛ مقاومت دستگاههای اجرایی 
برای واگذاری بنگاههای قابل معامله، روابط ناسالم 
و زد و بندهای اقتصادی برای خرید بنگاهها، قیمت 
گذاری نادرســت و کمتر از میزان واقعی و تضعیف 
جایگاه اقتصادی بنگاهها پس از واگذاری نشان می 
دهد که در نزدیک به دو دهه گذشته فرآیند خصوصی 
سازی به محلی برای تامین بخشی از درآمد مورد نیاز 
بودجه جاری دولت تبدیل شده است. در این راستا 
می توان بنگاههای بســیاری را فهرست کرد که در 
امر واگذاری موفق نبوده اند؛ نیشکر هفت تپه، هپکو 
اراک، ماشین ســازی تبریز، پتروشیمی کرمانشاه، 
کشت و صنعت مغان، ایران ایرتور تنها نمونه هایی 
از واگذاری نادرســت بنگاههــای دولتی به بخش 

خصوصی بوده است.

باهنر خبر داد؛

بازنگری سیاست های کلی
 اصل ۴۴ قانون اساسی در مجمع

موسوی سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تشریح کرد؛

جزئیات نشست غیرعلنی مجلس و دولت
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی توضیحاتی درباره جلسه غیرعلنی مجلس و دولت ارائه کرد.

بیادی فعال سیاسی اصولگرا:

شیوه حکمرانی مطلوب استفاده از 
سیستم پارلمانی بدون اتصال

 به قدرت است

وحیدی نماینده مجلس:

جاماندگان یارانه هر چه زودتر تعیین 
تکلیف شوند

رایزنی معاون وزیر خارجه در مسکو؛

تهران و مسکو بر سر سازوکارهایی 
برای پیشبرد روابط توافق کردند

سرویس سیاسی- سیدنظام الدیــن موسوی در 
جمع خبرنگاران با اشاره به نشست مشترک مجلس و 
دولت گفت: در ادامه جلسات مشترکی که بین مسئولان 
قوای کشور برگزار می شود، مجلس میزبان مسئولان 

عالی قوه مجریه و اعضای دولت بود.
وی متذکر شــد: از ابتدای شکل گیری مجلس 
یازدهم ما همه تاش خود را انجام دادیم تا سطح تعامل 
با دیگر قوا افزایش پیدا کند. خوشبختانه دولت سیزدهم 
هم اهتمام ویژه ای به برگزاری جلســات مشــترک با 
مجلس دارد. سخنگوی هیئت رئیسه مجلس تصریح 
کرد: عاوه بر جلسات متعددی که بین رؤسای قوا، بین 
کمیسیون ها و وزرا و بین اعضای هیئت رئیسه مجلس و 
هیئت دولت برگزار می شود، در صحن مجلس نیز همه 
اهتمام ما به این است که جلسات مشترک بین دولت و 

مجلس برگزار شود.
موسوی ادامه داد: به مناسبت هفته مجلس، رئیس 
جمهور و اعضــای کابینه به مجلس آمدند و مباحث 
مختلفــی به ویژه درباره مســائل اقتصادی، فرهنگی 
و اجتماعی مطرح شــد. همچنین برخــی از موارد و 
موضوعات در جلسات گذشته مورد تاکید قرار گرفته 
بود که باید پیگیری می شد که در این جلسه به آن مسائل 
نیز پرداختیم. نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 
اسامی بیان کرد: عاوه بر رؤسای قوه مقننه و قوه مجریه 
که مباحث مبسوطی را مطرح کردند، از طرف دولت، 
وزرای اطاعات، صمت، بهداشــت و درمان، رئیس 
سازمان برنامه و بودجه و معاون اجرایی رئیس جمهور 
گزارش هایی درباره مســائل مختلف کشــور مطرح 
کردند. موسوی اظهار داشت: دولتمردان توضیحاتی 
درباره وضعیت اقتصادی کشــور، تاش های دولت 
برای رفع کمبود دارو، وضعیت شاخص های اقتصادی، 
بازرگانی و صنعت و همچنین گزارشی درباره سفرهای 

استانی به نمایندگان مجلس ارائه دادند.
مجلس و دولت خادمان مردم هستند

سخنگوی هیأت رئیسه مجلس شورای اسامی 
با اشاره به اینکه در این جلسه درباره آخرین وضعیت 
برنامه هفتم توسعه و لایحه بودجه سال آینده بحث و 
تبادل نظر شــد، گفت: رئیس جمهور هم در سخنان 
خود در وهله اول تاکید کرد که هم مجلس و هم دولت 
خادمان مردم هستند و باید برای رفع مشکات مردم به 

ویژه در حوزه اقتصادی و معیشتی تاش کنند.
موسوی بیان کرد: رئیس جمهور عاوه بر اینکه 
بر افزایــش تعامات بین مجلس و دولت تاکید کرد، 
به بازخوانی مواردی از لایحه بودجه ســال گذشــته 
پرداخت و تاکید کرد که نمایندگان مجلس در بودجه 
آینده بر تمرکززدایی و عدالت محوری توجه کنند و در 
برنامه هفتم توسعه نیز به سیاست های کلی اباغی از 

سوی مقام معظم رهبری توجه داشته باشند.
وی ادامه داد: از طرف مجلس هم عاوه بر رئیس 
مجلس شورای اسامی، رؤسای کمیسیون های برنامه 
و بودجــه و فرهنگی و همچنین ۶ نفر از نمایندگان به 
تشریح دیدگاه های خود پرداختند. نمایندگان مجلس 
به واســطه ارتباطات مســتقیمی که با مــردم دارند، 
موضوعات مختلفی را مطرح کردند که بخش عمده آن 

درباره مسائل معیشتی و اقتصادی مردم بود.
سخنگوی هیأت رئیسه مجلس شورای اسامی 
اظهار داشت: نمایندگان بر ضرورت پیگیری مصوبات 
سفرهای اســتانی دولت، ضرورت رفع تنش آبی در 
برخی از اســتان ها، لزوم پرداخت بودجه های عمرانی 
و استانی، به کارگیری مدیران کاردان و متعهد و مبارزه 
با فســاد در بخش هایی که ممکن است مفسده وجود 

داشته باشد، تاکید کردند.
سطح روابط مجلس و دولت باید افزایش 

یابد
وی گفت: رئیس مجلس شورای اسامی نیز بر 
افزایش تعامل بین دولت و مجلس تاکید کرد و تحلیلی 
از شــرایط داخلی و خارجی و شرایط موجود جامعه 
ارائه کــرد. وی نقاط ضعف و قوت وضعیت موجود 
کشــور را برشــمرد و تاکید کرد که باید برای حل این 
مسائل فکر کنیم و از طریق افزایش سطح کارآمدی و 
بالا بردن سطح روابط مجلس و دولت مشکات کشور 

را حل و فصل کنیم.
موســوی ادامه داد: قالیباف در این جلسه بر لزوم 

توجه به مساله محوری در برنامه هفتم توسعه و لایحه 
بودجه تاکید کرد و گفت ما باید به سمت حل مسائل 
کشور برویم و حتماً این مساله محوری باید در برنامه 

هفتم توسعه لحاظ شود.
باید به مطالبات واقعی مردم توجه شود

سخنگوی هیأت رئیسه مجلس شورای اسامی 
گفت: درباره مســائل روز و اعتراضات و اغتشاشاتی 
که در این مدت شــاهد بودیم، مطالبی مطرح شــد و 
نمایندگان مجلس و دولتمردان تاکید کردند که بهترین 
راه مقابله با این اغتشاشات و بهترین راه رسیدن به ثبات 
کشور، توجه به مطالبات واقعی مردم به ویژه در حوزه 

اقتصاد و معیشت است.
وی بیــان کرد: هم دولتمــردان و هم نمایندگان 
مجلــس تاکید کردند مردم همیشــه همراه با انقاب 
هستند و به خوبی به توطئه های دشمن واقفند. همه ما 
می دانیم که دشمن یک جنگ ترکیبی گسترده علیه ایران 
راه انداخته اســت. در جلسه مشترک دولت و مجلس 
تاکید شد که همراهی مردم به این معنا نیست که هیچ 
گونه اعتراضی به عملکردها وجود ندارد و مردم ضمن 
اینکه معتقد به نظام هســتند گایه ها و اعتراضاتی هم 
دارند که طبیعتاً همه ما باید برای رفع این مشــکات 

تاش کنیم.
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسامی 
گفت: طبــق مباحث مطروحه در جلســه مجلس و 
دولت باید گفت به رغم تحریم ها و سنگ اندازی های 
دشــمن که در یک سال گذشته تشدید شده است اما 
شــاخص ها رو به رشد است و برآوردها حاکی از آن 
است که شاخص های اقتصادی کشور به ویژه در سال 
آینده رو به رشــد خواهد رفت و راهکارهای خوبی 

برای خنثی سازی تحریم ها در نظر گرفته شده است.
موســوی ادامه داد: تاکید دولت و مجلس در این 
جلسه آن بود که لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ باید به نحوی 
تنظیم و تصویب شود که شاهد عدالت در پرداخت ها 
باشیم. برنامه هفتم توسعه نیز محصول مشترک دولت 
و مجلس خواهد بود و قرار بر این شد که بعد از تدوین 
بودجه، بافاصله برنامه هفتم توسعه که آن هم در حال 
تدوین است، به مجلس ارائه شود و حتماً برنامه هفتم 

توسعه مسئله محور خواهد بود.
برنامه های توسعه شعاری بوده است

وی تصریح کرد: یکی از مشکات عمده که ما در 
برنامه های پنج ساله داشتیم، این بوده که بعضاً برنامه ها 
شعاری و بدون توجه به مسئله محوری بوده و بر اساس 
گزارش های دستگاه های نظارتی، برنامه های پنج ساله 
گذشته نهایتاً بین ۳۰ تا ۴۰ درصد محقق شده که شایسته 
نیست. سخنگوی هیئت رئیسه مجلس شورای اسامی 
تاکید کرد: در این جلســه این مسئله مورد تاکید قرار 
گرفت که در تدوین برنامه هفتم توســعه باید مسئله 
محوری لحاظ شود. میرکاظمی، رئیس سازمان برنامه 

و بودجه هم گفت که ما به نحوی برنامه هفتم توسعه را 
تدوین خواهیم کرد که محقق شود و نگاه ما تحقق صد 
درصدی برنامه هفتم توســعه است و در بدبینانه ترین 

حالت ۷۰ تا ۸۰ درصد آن محقق خواهد شد.
موســوی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه دولت 
چه زمانی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۲ را به مجلس ارائه 
می دهد. گفت: از لحاظ قانونی دولت باید تا ۱۵ آذر ماه 
لایحه بودجه را به مجلس ارائه دهد و بنده فکر می کنم 
کــه دولت در همین حدود و بازه زمانی، لایحه بودجه 

سال آینده را به مجلس ارائه دهد.
موســوی در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار مبنی 
بر اینکه آیا مجلس نامه معرفی گزینه پیشنهادی دولت 
برای تصدی وزارت راه و شهرسازی را دریافت کرده 
است، اظهار داشت: در جلسه مشترک مجلس و دولت 
درباره وزیر پیشــنهادی راه و شهرســازی حرفی زده 
نشد اما روز گذشته ســخنگوی دولت اعام کرد که 
مهرداد بذرپاش برای تصدی وزارت راه و شهرسازی 
به مجلس شورای اسامی معرفی خواهد شد. باید نامه 
به طور رســمی به مجلس ارائه شود و به محض آنکه 
پروســه خود را طی کند، اعام وصول خواهد شد و 
ممکن حتی امروز هم نامه معرفی وزیر پیشنهادی راه و 

شهرسازی در صحن مجلس اعام وصول شود.
هفته آینده جلســه رأی اعتماد به وزیر 

پیشنهادی راه و شهرسازی برگزار می شود
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسامی 
درباره زمان برگزاری جلسه رأی اعتماد وزیر پیشنهادی 
راه و شهرســازی بیان کرد: طبــق قانون پس از اعام 
وصول نامه معرفی وزیر پیشــنهادی، ۱۰ روز فرصت 
است تا جلسه رأی اعتماد برگزار شود و بر این اساس 
احتمالاً هفته آینده جلسه رأی اعتماد به وزیر پیشنهادی 

راه و شهرسازی برگزار خواهد شد.
موســوی در پاسخ به سوالی درباره تاکید رئیس 
مجلس شورای اسامی مبنی بر اینکه ابتدا باید لایحه 
برنامه هفتم و سپس لایحه بودجه به مجلس ارائه شود، 
گفت: رئیس مجلس شورای اسامی بر اساس قانون 
ایــن موضوع را مطرح کــرد چرا که طبیعتاً باید قانون 
برنامه وجود داشــته باشد و بر اساس آن لایحه بودجه 
ارائه شــود. وی تاکید کرد: البته اگر شــرایط دولت به 
گونه ای باشد که بخواهد با مقداری تأخیر برنامه ۵ ساله 
را بنویســد و به مجلس ارائه دهد، باید مجوزهایی را 
کســب کند تا بتواند بعداً برنامه را با مجلس ارائه دهد. 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه در این جلسه گفت که 

برنامه هفتم توسعه در حال تدوین است.
موســوی خاطرنشــان کرد: اما به هر صورت و 
مطابق با قانون اگر دولت بخواهد برنامه هفتم توسعه 
را با تأخیر به مجلس ارائه دهد، باید مجوز عالی بگیرد 
و ممکن اســت مجلس شــورای اسامی هم طبق آن 

مجوز عمل کند.

سرویس سیاســی- فعال سیاسی 
اصولگــرا گفت: پیشــنهاد من برای نوع 
حکمرانی مطلوب، سیســتم پارلمانی و 
قدرتمند نمودن احــزاب موثر و فراگیر 
بــوده و در این تغییر نبایــد از باندهای 
متصل به قدرت و ثروت با پوشش جناح 
اصولگرا و اصاح طلب اســتفاده شــود 
چون نتیجه  چنیــن رفتاری همین وضع 
موجود خواهد بود. حسن بیادی دبیرکل 
جمعیت آبادگران ایران اسامی در پاسخ 
به این ســوال آقایان قالیباف و رئیسی از 
مجموعه قانون اساسی فعلی حمایت کرده و گفتند که نباید تغییراتی انجام شود 
اما اذعان داشــته اند در شیوه حکمرانی یا در اجرای قانون مشکاتی وجود دارد 
که باید اصاحاتی جدی صورت بگیرد ســوال اینجاســت چرا تا به حال به این 
موضوع اشــاره نشده و این اشــکال برطرف نشده است، گفت: به نظرم فضای 
سیاسی کشور برای بازنگری در قانون اساسی مهیاست ولیکن این بازنگری باید 
در مســیری صحیح و قانونی صورت پذیرد و با ارائه نظر شــخصی و یا جناحی 
نمی توان اقدامی انجام داد. وی افزود: در همین راســتا مشارکت، آگاهی مردم و 
نیز نظرات عالمانه و تحلیل فرهیختگان و متجربین در این زمینه می تواند بسیار 
موثر و کارســاز باشــد زیرا جایگاه قانون اساسی جمهوری اسامی ایران از هر 
لحاظ با کشــورهای مختلف جهان تفاوت های جدی دارد و شــاید فراتر از آنها 
باشــد و چنین حکمرانی اسامی با تفکر شیعی با رهبریت فقهیی عالم، مدیر و 
مدبر براساس چنین قانون اساسی تاکنون در هیچ کشوری وجود نداشته است. 
بیادی تصریح کرد: انقاب اســامی سعی خود را بر این موضوع معطوف 
داشــته اســت که فقط با مبانی و اصول اسام برای تحقق آراء و خواسته های به 
حــق مــردم با هر تفکر و مذهب و دینی تاش کند اما این تفاوت و متعالی بودن 
دالّ بر این این نیست که قانون اساسی جمهوری اسامی ابدی و قابل اصاح و 
تغییر نیست در حالی که قانون اساسی کشور ما عاوه بر پویا بودن قابل اصاح 
و تغییر اســت. دبیرکل جبهه آبادگران ایران اســامی در پاسخ به این سوال که 
از نظر شــما ما در اجرای قوانین مدیریت اجرایی کشــور مشکل داریم یا قانون 
اساسی گفت: اگرچه بر اساس بعضی از نظرات کارشناسان سیاسی و اجتماعی 
باید بخش هایی از قانون اساســی اصاح شود اما باید توجه داشت که این تغییر 
و یا اعام عدم تغییر، نیاز به تصمیمی خاص از طرف گروهی خاص و مسئول 
دارد کــه بتواند مردم را که صاحبان اصلی این انقاب عظیم هســتند قانع کند. 
وی افزود: اگرچه نظر شــخصی من این اســت که بیشتر، این احساس تغییر در 
بعضی از اصول قانون اساسی، بر اثر عدم توجه مجموعه حکمرانی و مسئولین 
ذیربــط در دوره هــای مختلف به تحقق و نظارت و اجرای صحیح اصول قانون 
اساســی بوجود آمده اســت و این بی توجهی ضررهای آشکاری را بر بدنه نظام 
و مردم وارد کرده اســت وگرنه کســی با قانون اساسی مشکل ندارد البته بعضی 
از این درخواست های تغییر می تواند به خاطر عدم وجود یک ساختار مدیریتی 
یکپارچه و پویا در مدیریت اجرایی کشور باشد که هم اکنون مدیریت اجرایی به 
شــکل جزیره ای و به قول معروف دولت در دولت است. بیادی در پاسخ به این 
سوال که اگر تصمیم به اصاح امور گرفته شود و اگر قرار است شیوه حکمرانی 
تغییر کند حکمرانی مطلوب از نظر شما چیست، گفت: باید نظرات کارشناسان، 
اندیشمندان و متخصصان در این زمینه گرفته شود و پیشنهاد بنده سیستم پارلمانی 
بــا احیا و قدرتمنــد نمودن احزاب موثر و فراگیر بــوده و در این تغییر نباید از 
باندهای متصل به قدرت و ثروت با پوشش جناح اصولگرا و اصاح طلب استفاده 

شودچون نتیجه  چنین رفتاری همین وضع موجود خواهد بود.

سرویس سیاسی- نماینده مردم بجنورد در مجلس گفت: دهک بندی یارانه 
بگیران باعث اعتراض برخی از مردم شــده اســت و باید هر چه زودتر تکلیف 
جاماندگان مشخص شود. محمد وحیدی در جلسه علنی مجلس شورای اسامی 
در تذکر شفاهی خود، گفت: دشمنان اسام و معاندین نظام راهی در پیش گرفته اند 
که جز ناکامی، انزوا و خشونت بیشتر چیزی برای آنان به دنبال ندارد. نماینده مردم 
بجنورد در مجلس شورای اسامی بیان کرد: مسائل فرهنگی باید با اولویت در برنامه 
هفتم توسعه و بودجه های سالانه مورد توجه قرار گیرد. تعلیم و تربیت در سطوح 
مختلف کشــور و توجه به معلم، اســتاد، دانشگاه و مدرسه بسیاری از مشکات 
امروز کشور را مرتفع خواهد کرد.وی با اشاره به اینکه عدالت در پرداخت از اصول 
اعتقادی و شعارهای انتخاباتی رئیس جمهور بود، گفت: نیروهای کار پرداخت های 
متفاوتی دارند که باید اصاح شود. لازم است نظام شایستگی در انتصابات مورد 
توجه قرار گیرد. متأســفانه بســیاری از مصوبات سفر رئیس جمهور به استان ها 
به دلیل عدم اختصاص اعتبار باتکلیف مانده و نیازمند توجه دولت اســت. اگر 
این توجه صورت گیرد، بســیاری از کاستی استان ها مرتفع خواهد شد.وی اظهار 
داشت: در شرکت های دولتی و بسیاری از دستگاه هایی که متصل به شرکت های 
دولتی هستند، متأسفانه فرآیند شایستگی وجود ندارد و گاهی اتفاقاتی رخ می دهد 
که درست نیست. نباید در این دولت افراد شایسته حذف شده و افراد ناشایسته بر 
سرکار بیایند. تمرکززدایی بودجه ای باید از اولویت های کشور باشد و در این میان 
باید به استان ها اختیار داده شود. همچنین دهک بندی یارانه بگیران مورد اعتراض 
مردم واقع شده، چرا که آنان علی رغم گذشت ۷ ماه هنوز تعیین تکلیف نشده اند و 

باید هر چه زودتر تکلیف جاماندگان یارانه مشخص شود.

سرویس سیاسی- معاون سیاسی وزیر امور خارجه با اشاره به رایزنی های 
دو جانبه در مســکو برای توســعه روابط ایران و روســیه اظهار داشت: دو طرف 
ضمن مرور روابط دوجانبه در چند ماه گذشــته، چارچوب ها و سازوکارهایی را 
برای پیشبرد روابط با توافق یکدیگر تعبیه کردند.علی باقری کنی که به مسکو سفر 
کرده است، روز یکشنبه درباره محورهای این سفر و دیدار با مقامات روسیه اظهار 
داشت: مناسبات ایران و روسیه فقط محدود به موضوع سوریه نبوده و نیست؛ تهران 
و مسکو در حوزه قفقاز همکاری های بسیار خوبی با یکدیگر دارند و چارچوب 
۳+۳ الگوی بسیار خوبی برای امنیت سازی منطقه ای در حوزه قفقاز است.معاون 
سیاسی وزیر امورخارجه به اضافه شدن روسیه به نشست وزرای خارجه کشورهای 
همسایه افغانستان به پیشنهاد ایران اشاره کرد و افزود: موضوع افغانستان نیز یک 
زمینه همکاری خیلی خوب منطقه ای ایران و روسیه برای امنیت سازی در این کشور 
است به ویژه در شرایطی که غربی ها حضور به اصطاح عینی خود را در افغانستان 
پایان داده اند.باقری درباره جزئیات ســفرش به روســیه اظهار داشت: در دیدار با 
همتایان خود در روسیه ، دو طرف بار دیگر ضمن مرور روابط تهران - مسکو در 
چند ماه گذشته، برآوردی از وضعیت در دوره جدید داشتند و بر همین اساس هم 
چارچوب ها و سازوکارهایی را برای پیشبرد روابط با توافق هم تعبیه کردیم. اینگونه 
تعاماتی که میان وزارت خارجه های ایران و کشورهای همسایه وجود دارد، هم 
بسترساز توسعه مناسبات و هم تحکیم کننده روابط در عرصه های مختلف به ویژه 
اقتصادی خواهد بود که می تواند پشتوانه مستحکمی هم برای استقرار ثبات و امنیت 

منطقه ای باشد و هم زمینه ساز توسعه و رفاه کشور و مردم را فراهم کند.

دستگیر و آزاد شد

جبران مافات

»تاج« پاسخ دهد

شبیه به نهضت آزادی 

تهاجم به دفاتر نمایندگان 

ادعای رییس موساد

دادگاه فائزه

کنار خانواده اش بود

رکورد ۱۰ ساله چاپ پول

مهدی کوهیان عضو کمیته پیگیری دستگیری هنرمندان خبر از دستگیری 
میترا حجار بازیگر و فعال محیط زیست داد. از دلیل بازداشت خانم حجار و نهاد 
بازداشت کننده اطاعی در دست نیست. میترا حجار متولد بهمن ۱۳۵۵ در مشهد 
است. فعالیت هنری را از سال ۱۳۷۶ با بازی در فیلم سینمایی غریبانه آغاز کرد. 
سال ۱۳۸۰ با بازی در مجموعه پلیس جوان وارد تلویزیون شد و سال ۱۳۸۲ به 
قصد تحصیل در رشــته کارگردانی ابتدا به فرانسه، سپس به آمریکا رفت. او در 
فیلم های سینمایی بی مادر، غیبت موجه، نیلگون، تپلی و من، سامورایی در برلین، 
کلوپ همســران و جنون بازی کرده است. ساعتی بعد از انتشار این خبر فارس 
نوشت: ساعاتی پیش برخی منابع از بازداشت میترا حجار، بازیگر سینما خبر دادند، 

اما گفته می شود او به دادسرا احضار شده و با قرار وثیقه آزاد است.

ســید مصطفی میرســلیم گفت : احزاب مشــهور به اصاح طلبی، اغلب 
گرایش های ســازش کارانه خود را نســبت به آمریکا علنی کرده و فکر کرده اند 
از فرصتی که با آشوب ها به دست آمده، می توانند به صورت ویژه عدم کارآیی 
سال های گذشته خود را جبران کرده و پایگاهی در میان مردم برای خود بسازند. 
تحلیل های آن ها عمدتا توجیه کننده سازش با آمریکاست و هیچ حرف نویی در 
موضع گیری های آنها پیدا نمی شــود؛ آن ها بیشتر به دنبال فرصت طلبی هستند. 
احزاب طیف پشتیبان انقاب تا حدودی از مجموعه هنجارشکنی ها به نام آزادی 
و تخریب ها، خشــونت ها و هتاکی های بی سابقه ای بهت زده شده اند که انزجار 
همگانی را در پی داشته است. اصولگرایان نسبت به کوتاهی های صورت گرفته 
از نظر فرهنگی، ســهل انگاری ها و تاخیرهایی که در برخورد با مفاسد رخ داده، 
احســاس مســئولیت می کنند و به دنبال جبران مافات هستند آن هم با بهترین 

بهره برداری از هماهنگی بینشی که بین دولت و مجلس وجود دارد.

علی مطهری نوشــت: آقای تاج باید به مردم پاســخ بدهد که چرا مربی ای 
که در کارش موفق بود باید در آستانه این جام عوض می شد.علی مطهری نایب 
رئیس مجلس دهم نوشــت: آقای تاج باید به مردم پاسخ بدهد که چرا مربی ای 
که در کارش موفق بود و ما را با اقتدار به جام جهانی برد باید در آستانه این جام 
عوض می شد تا یک فرصت کمیاب برای صعود به مرحله یک هشتم نهایی از 

یک گروه آسان بر باد برود.

بیژن مقدم فعال سیاسی در پاسخ به این پرسش که آیا سرنوشت اصاح طلبان 
مانند نهضت آزادی می شــود، بیان کرد: »این مقایســه دقیق نیست زیرا اساس و 
مرکزیــت اصاحــات را نباید با جریان نهضت آزادی مقایســه کرد. در جبهه 
اصاحات افرادی هســتند که به سمت مواضع اعضای نهضت آزادی رفته اند و 
خیلی از اصول انقاب را قبول ندارند اما به هر حال در مرکزیت جبهه اصاحات 
هســتند افرادی که هنوز به امام)ره( و اصل انقاب اسامی باور دارند. نمی شود 
گفت سرنوشت کلی جبهه اصاحات و نیروهایش شبیه به نهضت آزادی شده یا 
می شود اما بله قبول دارم که هستند نیروهایی در این جبهه سیاسی که همان مسیری 

را رفته و می روند که نیروهای نهضت آزادی رفتند«.

نمایندگان گرگان تهاجم به دفترشــان در این شــهر را تایید کردند و گفتند 
که دستگاه های نظارتی پیگیر این موضوع هستند.غامرضا منتظری درباره آتش 
زدن دفترش در حوزه انتخابیه )گرگان( گفت: این ایام چنین اتفاق هایی می افتد؛ 
بله، تهاجم به دفتر ما هم صورت گرفته است.نماینده گرگان در مجلس شورای 
اسامی ادامه داد: البته تهاجم که چند کوکتل مولوتف انداختند و بنر ورودی را 
آتش زدند.وی درباره این که آیا مشخص شده است این افراد چه کسانی بودند، 
بیان کرد: دســتگاه های نظارتی پیگیر این موضوع هستند.همچنین رمضانعلی 
سنگدوینی دیگر نماینده گرگان ضمن تائید تهاجم به دفترش در حوزه انتخابیه 

گفت: بله این اتفاق افتاد اما خوشبختانه این اقدامات خساراتی در برنداشت.

رئیــس موســاد  با ادعای اینکه نباید با احیای برجــام به رژیم ایران امکان 
دسترسی به میلیاردها دلار پول داده شود، افزود: بدون در نظر گرفتن هرگونه معامله 
با جمهوری اسامی ایران، موساد ایران را در قبال اقدامات خود پاسخگو خواهد 
دانست.او افزود: " برای من مهم است که تاکید کنم ما در بازی چشم بسته شرکت 
نمی کنیم. ما چشمان خود را از حقیقت اثبات شده منحرف نمی کنیم. ما صرفا بر 
حقایق تکیه می کنیم. ما با چشم انداز ایران آشنا هستیم و تحقق آن را در عمل می 
بینیم و بنابراین حتی اگر توافقی امضا شود، این امر به ایران از فعالیت های موساد 
مصونیت نمی دهد."بارنیا افزود: "مقامات عالی ایران باید بدانند که اســتفاده از 
زور علیه اسراییل و اسراییلی ها چه مستقیما از سوی ایران و چه از طریق نیروهای 
نیابتی آن، با پاسخی دردناک علیه بازیگران مسئول در ایران مواجه خواهد شد. ما 
تنها به تعقیب نیروهای نیابتی نخواهیم پرداخت. ما مسئولان فرستادن نیروهای 
نیابتی، کسانی که آنها را مسلح کردند و دستور دهندگان را شکار خواهیم کرد و 

این در تهران، کرمانشاه و اصفهان اتفاق خواهد افتاد."

نخســتین جلسه دادگاه فائزه هاشمی متهم به »اجتماع و تبانی علیه امنیت 
کشور«، »فعالیت تبلیغی علیه نظام جمهوری اسامی« و »اخال در نظم و آسایش 
عمومی از طریق شرکت در تجمعات غیر قانونی« تشکیل شد.ندا شمس، وکیل 
خانم هاشمی، در صفحه ی شخصی خود در این باره نوشت: این جلسه ی دادگاه 
در حالی تشکیل شد که ایشان در حال گذراندن دوره محکومیتشان برای اظهار 
نظرهای سابق خود هستند. کلیه مستندات و فایل های ارائه شده توسط وزارت 
اطاعات، توسط قاضی محترم دادگاه مورد بررسی قرار گرفت. امید است آراء 
کلیه بازداشت شــدگان اخیر منطبق بر قانون و رحمت اســامی صادر شود.او 
همچنین گفته اســت: در پایان جلســه، خانم هاشمی را بغل کردم و بوسیدم و با 
خنده ای همراه با غم گفتم: پیشــرفت داشــتید از سالی یک محاکمه، به سالی دو 
محاکمه رسیدید. زمان کم بود و فضا شلوغ تر از آنکه بتوانم بگویم: شیر همیشه 

شیر هست؛ هر کجا که باشد…

سردار محمد تقی اوصانلو فرمانده قرارگاه حمزه سیدالشهدا گفت: یکی از 
سران تروریست ها چون کنار خانواده اش بود، او را هدف قرار ندادیم.وی افزود: 
مرزها تحت نظارت نیروهای مســلح ما هســتند، اما متاسفانه در مرزهای عراق 
تحرکاتی وجود دارد که باعث بی ثباتی می شود.فرمانده قرارگاه حمزه سیدالشهدا 
تصریح کرد: می توانســتیم رهبر یکی از این گروه های تروریستی را هدف قرار 
دهیم اما این کار را نکردیم، چون در کنار همسر و خانواده اش بود.سردار اوصانلو 
اضافه کرد: توانســتیم یکی دیگر از سرکردگان گروه های تروریستی را مجروح 

کنیم که درحال حاضر به بیمارستانی در اربیل منتقل شده است.

بانک مرکزی در واکنش به گزارش برخی رسانه ها، ضمن تکذیب شکستن 
رکورد چاپ پول در ۱۰ ســال گذشــته اعام کرد: روند ســهم پول از نقدینگی 
کنترل شــده و روند کاهشی دارد؛ سهم اسکناس و مسکوک در دست اشخاص 
از نقدینگی نیز نزولی بوده و در شــهریورماه ۱۴۰۱ به پایین ترین سطح خود در 

۱۰ سال اخیر رسیده است.

دوشنبه 14 آذر 1401 ، 10 جمادی الاول 1444 ،5 دسامبر 2022، شماره 4100، صفحه

تاکید دولت و مجلس در این جلسه آن بود که لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ باید به 
نحوی تنظیم و تصویب شود که شاهد عدالت در پرداخت ها باشیم. برنامه هفتم 
توسعه نیز محصول مشترک دولت و مجلس خواهد بود و قرار بر این شد که بعد 
از تدوین بودجه، بلافاصله برنامه هفتم توسعه که آن هم در حال تدوین است، 
به مجلس ارائه شــود و حتماً برنامه هفتم توسعه مسئله محور خواهد بود.


